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Oœwiadczenie skierowane do ministra sportu i turystyki Miros³awa Drzewieckiego

Szanowny Panie Ministrze!
Pod koniec ubieg³ej dekady Zakopane stara³o siê o organizacjê XX Zimowych Igrzysk Olimpijskich

w 2006 r. Rywalami by³y wówczas: Turyn – który ostatecznie otrzyma³ zadanie zorganizowania tych za-
wodów – Sion, Klagenfurt, Helsinki i Poprad. Kandydatura Zakopanego, podobnie zreszt¹ jak i partner-
skiego Popradu po po³udniowej stronie Tatr, zosta³a oceniona negatywnie.

Obecnie, dziêki mojej inspiracji, lokalne samorz¹dy polskie i s³owackie maj¹ kolejny raz s³uszne,
moim zdaniem, aspiracje, aby u podnó¿a Tatr, po obu stronach, zorganizowaæ tak¹ œwiatow¹ imprezê.

Zdajê sobie sprawê, ¿e zorganizowanie zimowej olimpiady to ogromny organizacyjny wysi³ek, który
móg³by byæ poprzedzony organizacj¹ Mistrzostw Œwiata w Narciarstwie Klasycznym, choæ przecie¿ nie
jest to warunek zaporowy. Na marginesie dodam, ¿e dziwiê siê, i¿ do tej pory nie czyniono prób uzyska-
nia prawa organizacji mistrzostw œwiata przez Zakopane wspólnie z Popradem i Wysokimi Tatrami pod
has³em „Tatry”. Po œwiatowych sukcesach Justyny Kowalczyk, Adama Ma³ysza, Tomasza Sikory, pol-
skich skoczków i polskich biathlonistek czy te¿ s³owackiego srebrnego snowboardzisty Zidka i alpejki
Zuzulovej – ¿e nie wspomnê ju¿ o wspania³ych s³owackich hokeistach – wydaje siê zasadne stworzenie
w³aœciwego impulsu do rozwoju pomys³u olimpijskiego „Tatry”.

Oczywiœcie od pomys³u do jego realizacji droga jest d³uga. Ale bêdzie to w³aœciwy impuls do rozwoju
zaniedbanych baz sportowych, infrastruktury technicznej czy nawet turystycznej, zarówno po polskiej,
jak i po s³owackiej stronie Tatr. A taki rozwój gwarantowaæ mog¹ tylko wspólna idea, wspólna praca
i wspólna promocja lokalnych samorz¹dów. Bo zimowa olimpiada „Tatry” to nie tylko Zakopane i Po-
prad, ale i Wysokie Tatry, Jasna, Bañska Bystrzyca, Koœcielisko, Poronin, Bukowina, Nowy Targ, Kryni-
ca czy nawet Mszana Dolna. Wszystko w promieniu oko³o 70 km, a nie, jak by³o choæby w wypadku
Turynu czy jak bêdzie w wypadku nadmorskiego Vancouver albo nadmorskiego Soczi, 150 km. Jednym
s³owem, jest to inspiracja do wspólnego rozwoju ca³ego przygranicznego regionu polsko-s³owackiego.

Szanowny Panie Ministrze! Jest dla mnie oczywiste, ¿e prace koncepcyjne nad projektem tak wielkiej
miêdzynarodowej imprezy sportowej nie mog¹ toczyæ siê bez udzia³u ministerstwa sportu. Dlatego za-
chêcam do kontaktów z w³adzami samorz¹dowymi i do poparcia idei Zimowych Igrzysk Olimpijskich
„Tatry”. Proszê jednoczeœnie o uwzglêdnienie tego pomys³u w koncepcji rozwoju baz sportowych i pol-
skiego sportu na najbli¿sze lata.


